
Oświadczenie złożone 

przez senatora Przemysława Termińskiego 

na 12. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 marca 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów Pawła Szałamachy 

Szanowny Panie Premierze! 

Z informacji Ministerstwa Finansów wynika, że w styczniu inwestorzy zagraniczni wyprzedali obligacje 

rządowe na niespotykaną do tej pory skalę – w sumie warte 13 miliardów zł. 

Jak oceniają specjaliści, tak dużej wyprzedaży obligacji skarbowych z miesiąca na miesiąc nie było co 

najmniej od 2004 r. (Ministerstwo Finansów nie publikuje wcześniejszych danych). Nawet gdy 8 lat temu 

upadał amerykański bank Lehman Brothers, inwestorzy zagraniczni wycofali z Polski niecałe 7,3 miliarda zł. 

Niepokojące jest to, że na koniec stycznia całkowite zadłużenie Skarbu Państwa z tytułu wyemitowanych 

obligacji wynosiło prawie 515 miliardów zł. 

W związku z przedstawioną kwestią pozwalam sobie zapytać Pana Ministra, czy ta sytuacja, jeśli wziąć 

pod uwagę ewentualne umocnienie się trendu wyprzedaży polskich obligacji, może w konsekwencji wpłynąć 

niekorzystnie na obsługę naszego długu. Ponadto, jakie są powody tak dużego spadku zainteresowania na-

szymi obligacjami? 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Termiński 
 


